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“La decisió sobre
el meu lloc el 

2023 no depèn
només de la 
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Tornen els problemes 
de mobilitat i incivisme
al barri pel Barça-Madrid
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L’espai de drogodependents
no té data per al trasllat

TERRASSES pàg 12

Demanen que la reducció
de la taxa segueixi vigent

El supermercat fantasma del
passatge de Xile no es farà

L’empresa Getir anuncia que el local serà finalment un centre de formació després de les queixes veïnals pàg 10

SENSE EXPLICACIÓ CLARA
Les dones es vacunen
més contra el coronavirus
que no pas els homes pàg 3

TENIS pàg 13

Paula Badosa (RCT Barcelona)
es corona a Indian Wells 
i ja està al Top-8 mundial
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L’Estat espanyol és un dels in-
drets del món on més morts
s’han produït a conseqüència
de la pandèmia: 87.000 per-
sones difuntes. Segons dades
de la Generalitat, a Catalunya
són 24.000 i a la regió metro-
politana 16.800.

Així mateix, tot i que Es-
panya va començar a vacunar
de forma erràtica, actualment
és un dels llocs en els quals hi
ha més persones amb la pau-
ta completa. Més que en estats
com Israel, que van començar
a vacunar abans. A Europa,
només Portugal (85%) i Malta
(82%) superen els números
d’Espanya, on gairebé vuit de
cada deu ciutadans estan va-
cunats. Tot i les elevades xi-
fres, la vacunació també té
gènere, i en aquest cas, a dife-
rència del que passa en altres
camps, les estadístiques be-
neficien les dones.

Tant a Catalunya com a la
regió metropolitana, les dones
es vacunen més que els ho-
mes. En termes generals, la di-
ferència és del 3% en els més
grans de 12 anys. És a dir, si un
81% dels homes està vacunat,
en el cas de les dones aquesta
xifra supera el 84%.

“No hi ha una evidència con-
creta que expliqui per què pas-
sa això”, afirmen des de l’A-
gència de Salut Pública de Bar-
celona (ASPB). Alhora, asse-
nyalen que als inicis de la va-
cunació aquesta escletxa enca-
ra era més acusada.

“Només podem fer hipòtesis
que tenen a veure amb la so-
cialització de gènere”, conside-
ra l’organisme. Per a l’agència,
les dones tenen més predispo-

sició a les cures, tant d’elles
com dels altres, i això faria que
decidissin vacunar-se més. “En
molts altres estudis veiem com
la masculinitat s’associa a la
virilitat i els homes assumeixen
més riscos”, diu l’ASPB. És el cas
de les xifres de mortalitat, on els
homes moren més que les do-
nes, i moren més per causes no
mèdiques. A més, ells tenen
més conductes de risc, com per
exemple el consum de tabac.

Sigui com sigui, en altres
països on la vacuna és un bé de
luxe, la tendència canvia. “Ar-
reu del món les desigualtats de
gènere fan que siguin els ho-
mes qui més es vacunen”, ex-
plica l’ASPB.

DIFERÈNCIES PER EDATS
És cert, les dones es vacunen
més que els homes. Però si ens

fixem en les dades per edats, hi
ha sorpreses. La primera: a Ca-
talunya, la tendència, per molt
poc, per dècimes, es reverteix si
parlem de persones més grans
de 60 anys. A partir d’aquesta

edat, ells es vacunen més que
elles. Passa el mateix a la regió
metropolitana.

La segona sorpresa la tro-
bem en l’edat que va dels 20 als
29 anys. Aquí, la diferència
entre homes i dones és més
acusada que en la resta de
franges d’edat. A Catalunya, les

joves d’aquesta edat es vacu-
nen un 6,5% més que els joves.
A la regió metropolitana, sen-
se comptar Barcelona (4,6%),
les diferències són encara més
marcades. A la regió metropo-
litana sud és del 7,1% i a la
nord del 6,9%.

UNA SEGONA EXPLICACIÓ
La diferència entre la vacunació
masculina i la femenina podria
tenir una segona explicació. A
l’inici del procés de vacunació es
va decidir que serien els sectors
essencials i el personal de l’àm-
bit públic qui rebria les prime-
res dosis. En gran part eren
persones de la salut i l’educació.

“Les dones es dediquen en
major mesura a la sanitat i als
serveis socials (13,5%) i al co-
merç al detall (13%), i els homes
a la construcció (9,7%) i al

transport (8,7%)”, assenyala un
estudi de l’Institut Català de la
Dona. En el cas del treball fe-
mení, parlem de dos àmbits en
els quals el tracte humà directe
és imprescindible i la por de
contagiar altres persones podria
estar en l’arrel del fet que les do-
nes es vacunessin més.

Així mateix, a l’educació el
predomini d’elles també és am-
pli. En aquest cas, el 10,2% de
les dones treballen en aquest
sector, mentre que només un
3,7% d’homes s’hi dedica. Des-
prés de la primera onada, des de
les administracions s’ha volgut
protegir els centres educatius i,
per això, el cos docent ha estat
un dels primers a ser vacunat.
Aquests elements podrien estar
darrere del perquè les dones es-
tan més vacunades i perquè ho
estan més en edats laborals.

Les dones es vacunen més
» En el cas del coronavirus, en termes generals, la diferència entre els homes i les dones és d’un 3% 

» “No hi ha una evidència concreta que ho expliqui”, diu l’Agència de Salut Pública de Barcelona

L’Agència de Salut Pública de Barcelona considera que les dones tenen més predisposició a les cures, tant seves com dels altres. Foto: Salut

A partir dels 50 anys,
però, la vacunació és
lleugerament superior
entre els homes

Albert Alexandre
BARCELONA
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La lupa

Flavio Vegeci va ser l’escriptor que va encunyar
la frase “si vis pacem, para bellum”. Una ex-
pressió molt popular al món militar que es
va instal·lar fa molt en la nostra cultura a tra-

vés del poder. Parabellum és el nom d’un cartutx “9
mil·límetres”, una pistola alemanya tristament famosa
en la nostra memòria. “Si vols la pau, prepara’t per a
la guerra” s’ha convertit en un estàndard que encara
es manté. Sun Tzu, militar de la cultura antiga xine-
sa (770 aC) va dedicar la seva vida a assessorar en l’art
de l’enfrontament: “Els mètodes poc importen, la vic-
tòria és l’únic camí per a la pau”.

Hi ha tendència a  comprendre el món destacant
contradiccions o diferències, buscant el contrari. Es
diu que no atendre definicions oposades fa perdre ca-
pacitat per simbolitzar el raonament. De qualsevol ma-
nera, més que l’estimada filologia, ens interessa
abordar qüestions d’ètica social.

El meu amic Carlos Giménez, catedràtic d’antro-
pologia, va dir en un moment del congrés de mediació
celebrat aquest octubre a Barcelona: “Si volem la pau,
preparem-nos per a la paraula”. Sovint s’ha posat en evi-
dència que expressar d’altres maneres el dolor, la po-
lèmica, la pugna, la baralla, el conflicte o el xoc ens po-

dria ajudar a veure les coses millor. Desconstruir, com
va proposar el filòsof Derrida, vol dir que els assump-
tes es veuen d’una altra manera. Així hauria de ser per-
què se sentin més els acords, les avinences, el pacte, la
defensa, l’amabilitat,  l’harmonia, l’amistat o la con-
còrdia... Perquè el llenguatge, que és el ciment de la so-
cietat, ens prepari per aprendre, com ho fa la música,
la literatura, la pintura, el teatre... l’art en general. Gu-
erra i Pau, obra de Lleó Tolstoi, és un al·legat a l’amor,
a allò favorable i propici, a l’honrosa entesa entre les per-
sones que busquen reconciliar-se amb el món.

Mentrestant, altres es dediquen a justificar el com-
bat com un estat propi de l’ésser humà posant d’e-
xemple l’economia com a paradigma alternatiu a la
destrucció, ja que, mantenen, controlant la informa-
ció contribueixen a la tranquil·litat... La hipocresia es
camufla sota la rectitud moral. Davant l’amenaça de
desintegració dels valors, el domini es resisteix a pro-
moure un canvi que no sigui perquè tot segueixi igu-
al, integrant iniciatives que s’estavellin en la inope-
rància de la gestió fracassada.

No invertir en tancs o en personal militar ha supo-
sat no només estalviar, sinó aprofundir en el desenvo-
lupament humà. Estudis a Costa Rica en set dècades afir-

men que amb prou feines es va patir violència mentre que
a la zona central hi van patir 97 intents de cops d’estat,
21 episodis de violència política internacional, 134 suc-
cessos de violència política civil i 35 de violència ètnica.

L’eslògan liberal més seductor crea una gran
complexitat: “Si segueixes els camins correctes i es-
tudies prou, si et coneixes a tu i al teu enemic, sabràs
vèncer”. En aquests termes defineix el capitalisme
l’empatia. No és estrany dissentir: el malestar social,
conclusió de bretxes socioeconòmiques en tensió con-
tínua, es debat entre la solidaritat i l’agressivitat. Però
se’ns proposa obrir els ulls davant la possibilitat d’es-
coltar diferents relats sense por que es trenqui el mi-
rall. Ens anirà bé desmitificar aquest llenguatge
bèl·lic hegemònic, anirà bé reclamar de gaudir altres
mirades, parlar de pau en lloc de guerra.

Pel·lícules com Maixabel, reportatges de Jordi Évo-
le, RTVE i altres, la recentment premiada obra de tea-
tre La mirada del otro, dècades d’activitat incansa-
ble de Gernika Gogoratuz o les lliçons de Galtung, Le-
derach o Fisas... Convivència per viure.

Quan cada vegada tenim més o menys clar qui és
l’enemic principal, és hora d’airejar els encants de les
veritables amistats.

per Francesc Reina

Mirades perdudes

NLes millors
perles

Un home roba el mòbil d’un periodista mentre aquest
estava fent una transmissió en directe i, sense saber-ho, el

lladre ensenya la cara a uns 20.000 espectadors. Ha passat a
Egipte i les imatges han permès detenir l’autor del furt.

Ana Morgade es presenta a una catifa vermella amb un
“vestit”... diferent: una funda portavestits. Ho ha fet

per protestar contra la pressió estètica que pateixen les
dones i ha confessat que ha patit pel seu aspecte físic.

Li retiren la custòdia del seu fill perquè viu a la “Galícia
profunda”. És l’argument que ha fet servir una jutgessa de

Marbella contra una mare gallega, al·legant que dubta que la
criatura pugui ser feliç allà. Ho ha publicat La Voz de Galicia.

Sis mesos amb un telèfon mòbil a l’estómac. Així ha estat
un pres egipci per evitar que els funcionaris de la presó

on està tancat li prenguessin l’aparell. El pres, en Mohamed,
ha hagut de ser operat d’urgència pel greu mal de panxa.

LA FOTOJordi Pujolar/ACN
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Segueixen les queixes per l’espai de 
drogodependents del carrer Numància1

2
Manel Ollés i Maria Pérez 
Hervada, Cortsencs d’Honor

La fira de l’Eix Sants-Les Corts 
omple de màgia Joan Güell

Maria Pérez-Hervada: combatre 
el coronavirus des de la primera línia

David Subirana: un retrat 
màgic de Laia Palau

El + llegit línialescorts.cat

3

4

5 Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Les Corts no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Els semàfors

Tot i que el Districte es va reunir
fa poc amb veïns de la zona del
carrer de Numància per parlar

de diverses preocupacions
veïnals entorn de l’alberg per a

drogodependents, part dels
problemes persisteixen i hi 
ha dubtes sense resoldre.

pàgina 10Districte

El consistori subvenciona amb
150.000 euros el Gremi d’Hotels

per tal que el sector hoteler
segueixi amb la seva aposta de

fomentar el consum local. La
pandèmia ha impactat amb
força entre els hotelers, que

miren d’atreure visitants locals. 
pàgina 12Ajuntament

La tenista del Reial Club de Tenis
de Barcelona es va proclamar 

fa pocs dies campiona del
prestigiós torneig d’Indian Wells.
Badosa disputarà pròximament

les WTA Finals, el torneig que
reuneix les vuit millors
jugadores del planeta. 

pàgina 13Paula Badosa

A les xarxes

@lluisizquierdo: A este Barça contra
Cristiano, Di Maria y Bale le caen 5. A
este Madrid contra Messi, Neymar y Suá-
rez le caen 5.

@324cat: 1 de cada 5 nens i nenes pateix
abús sexual infantil abans dels 17 anys.
D'aquests, el 90% no dirà res fins a l'edat
adulta. És el cas de Marina Guiu.

#AbusosAMenors

@Catinformacio: Crisi oberta entre els
dos socis del govern espanyol per la re-
forma laboral i per la retirada de l’escó al
diputat Alberto Rodríguez.

#CrisiDeGovern #UnClàssicPerOblidar

Safata d’entrada

Barcelona està assolint mà-
xims de col·lapses de tràn-
sit rodat, i això que un

dels objectius de l’Ajuntament
Colau era reduir la contamina-
ció de la ciutat comtal. Recent-
ment, el RACC ha declarat que
una de les causes d’aquests em-
bussos han estat les reduccions
de carrils a la ciutat, un fet or-
denat pel consistori Colau du-
rant la pandèmia, és a dir, quan
pocs conduïen. 

El fet és que s’ha passat de
vies sense problemes en hores
normals, a vies col·lapsades ga-
irebé tothora, i més si hi ha al-
guna urgència, sigui el pas d’u-
na ambulància, els bombers o la
policia, sense esmentar els ac-

Les cues d’Ada Colau
per David Rabadà

cidents. Exemples de vies on
s’ha reduït el nombre de car-
rils a la meitat, o fins i tot a una
quarta part dels trajectes, han
estat la Diagonal, Aragó, Gran
Via o Meridiana, totes elles ar-
tèries fonamentals de la ciutat
per a qui la conegui, però que
ara té milers de cotxes aturats
que estan contaminant molt
més temps. 

Em pregunto dues coses.
La primera és si l’Ajuntament
té un estudi contrastat que

demostri que les mesures
adoptades hagin fet disminu-
ir la pol·lució a Barcelona. I la
segona, si tenen un estudi del
nombre de bicicletes, bus o ta-
xis per cada carril creat amb
reducció de la resta, que jus-
tifiquin les llargues cues de
cotxes amb la seva conseqüent
contaminació i soroll. 

Prego una explicació rao-
nable, contrastada i lògica, i no
pas una d’oliosa, ideològica i
sense dades contrastades.
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Elisenda Alamany
Regidora d’ERC a Barcelona i consellera a l’AMB

“La sensació de sentir-se orgullós
de Barcelona està en risc”

Elisenda Alamany fa un cafè en una
terrassa del carrer de Girona abans
d’entrar a la nova redacció dels diaris
Línia. Amb el caràcter proper i distès
que la caracteritza, afronta una en-
trevista que segur que ja intueix que
començarà amb la pregunta del
moment. Si bé al principi evita mu-
llar-se, a mesura que avança la con-
versa la regidora d’ERC a Barcelona i
consellera a l’AMB es va deixant anar,
fins al punt de parlar tan clar que
trenca amb el que ens té acostu-
mats la política institucional. Gairebé
com si estiguéssim fent aquell cafè
d’abans amb ella, però ara amb una
gravadora damunt la taula i una cà-
mera capturant el moment.

Actualment vostè és la nú-
mero dos d’ERC a Barce-
lona. Ho serà el 2023?

Per a mi el més important és que la
gent sàpiga què és el que està votant
quan posa la papereta d’Esquerra a
l’urna. I a mi m’agradaria que l’Es-
querra del 2023 servís per posar les
bases de la Barcelona del futur. Que
fos el referent institucional de les
transformacions que estan passant

a la ciutat. El més important és cons-
truir aquest projecte. 

D’acord, però li preguntàvem
concretament per la seva posició
en aquest projecte.
La meva feina i la meva aposta du-
rant aquests anys ha estat a Barce-
lona, segueix sent aquí i assumiré la
responsabilitat que toqui quan toqui. 

Això vol dir que està disposada
tant a fer passos endavant com
endarrere a la llista electoral, si és
el que se li planteja?
En el projecte de Barcelona, i torno
a parlar del projecte, el que és im-
prescindible és que hi hagi perso-
nes que puguin connectar amb els
nous referents generacionals que
hi ha a la ciutat, així com amb els
nous actius socials, econòmics i

culturals. A mi m’agradaria desen-
volupar aquesta feina de ser refe-
rent institucional d’aquests canvis,
entre altres coses perquè quan jo
no era a la política institucional els
vaig trobar molt a faltar. I soc a Bar-
celona perquè crec que és on soc
útil. Però aquesta decisió no depèn
només de la meva voluntat.

Podem donar per fet que Ernest
Maragall serà el cap de llista, no?
Per descomptat. Jo miro la Barce-
lona d’avui i les millors coses que li
han passat tenen a veure amb el
cognom Maragall. I em fa l’efecte
que, perquè Barcelona torni a bri-
llar, aquella concepció de la ciutat
hi ha de seguir sent. Per tant, penso
que tenir l’Ernest Maragall encap-
çalant la llista és un valor. 

En el seu últim article d’opinió al
diari Línia, vostè abundava en la
idea que ja ha citat de connectar
amb els nous referents genera-
cionals i citava, per exemple, Bad
Gyal. Creu que la generació de
Bad Gyal pot connectar amb Er-
nest Maragall?
[Riu] Jo crec que el que està en joc el
2023 no és si el candidat té una edat
o una altra. És si recuperem l’orgull
de ser barcelonins i barcelonines. La
sensació de sentir-se orgullós de

Barcelona està en risc. El que neces-
sitem ara són projectes que aportin
solucions per a això. Independent-
ment de si el candidat té una edat o

una altra. És evident que el projecte,
que és col·lectiu, ha de tenir diverses
sensibilitats i diferents perfils que sà-
piguen connectar amb aquesta Bar-
celona d’avui. Però crec que les dues
coses són complementàries i en cap
cas excloents.

Ester Capella ja ha dit que vol
“acompanyar” Maragall, ha sonat
el nom del conseller d’Educació
Josep Gonzàlez-Cambray... Sem-
bla que tindrà competència.
Sí, pot ser. Però torno a dir que l’im-
portant és que cadascú pensi per
què va fer el pas a la política institu-
cional. Crec que tothom ha de tenir

clar quin és el seu propòsit per des-
prés tenir clar quin és el seu llegat. La
meva voluntat, i això no va de quin
número ocupes, ja els he dit que és
treballar per connectar amb els
nous referents generacionals i per-
què la política s’assembli més a les
maneres de fer que existeixen a la
societat d’avui dia. A mi m’agradaria
marxar de la política institucional ha-
vent aconseguit una mica això. 

Ja parla de marxar? Tan d’hora?
Si entenem la política institucional
com una cosa dinàmica i no està-
tica, necessitem contínuament gent
que hi entri i gent que en surti. Jo
crec que això és bo i ho tinc molt
clar. Els que van dissenyar el nostre
passat i els que han marcat excessi-
vament amb receptes caduques o
fallides la nostra política difícilment
poden dibuixar el futur. 

No ha entrat i sortit, sinó que s’hi
va quedar, va dissenyar el nostre
passat... Això es podria aplicar a
Ernest Maragall.
Però fixin-se que, en els moments
que Barcelona ha brillat més, això
ha tingut un cognom: Maragall.
Quan jo parlo de propostes fallides
estic parlant de models que pot re-
presentar el PSC a moltes de les ciu-
tats metropolitanes, per exemple.4 

Arnau Nadeu / Albert Ribas
Fotografia: J. Chichelnitzky

“En els resultats,
els comuns
tenen grans
problemes. 
No apareixen”

“Jo soc
independentista,
però no soc
processista. 
Hem de ser útils”
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3“Situar-se clarament a favor de
la restricció de la immigració és
una necessitat ineludible perquè
ho exigeixen la supervivència de
l’estat del benestar i el manteni-
ment de les condicions de treball
dels treballadors menys qualifi-
cats”. Sap qui ha escrit això?
Crec que sí.

És d’Esquerra i es diu Miquel Puig.
Vostè està d’acord amb aquesta
afirmació?
Me la poden tornar a repetir, fil per
randa?

[Li repetim, detingudament].
El Miquel Puig és un provocador. És a
dir, al seu llibre entenc que no parla
estrictament com a regidor d’Es-
querra. Ho fa lliurement. En aquests
dos anys he après moltes coses del
Miquel Puig, però no estic gens d’a-
cord amb aquesta afirmació. 

Abans que parlàvem de la llista,
amb aquesta mena d’afirma-
cions qui potser no hi veurem el
2023 és ell.
[Riu] És evident que amb el Miquel
Puig tinc coses amb les quals no co-
incideixo, com per exemple la re-
ducció de les taxes universitàries o
això que ara vostès em citen. Però,
en canvi, coincideixo plenament
amb el diagnòstic que fa del model
turístic, que és la tasca que li tenim
encarregada al grup municipal. Per
tant, jo crec que en qüestions com
aquesta de la qual vostès em parlen
hem d’assumir la política amb ma-
duresa. Jo no estic d’acord amb
aquesta afirmació del Miquel Puig,
però no diria que per això cal expul-
sar-lo del grup municipal.

S’ha plantejat?
No. Em referia que la meva concep-
ció de la política no passa per casti-
gar aquells amb qui en alguns casos
puc no estar d’acord. Era una refle-
xió més enllà del cas concret, i en el
marc del projecte.

Parlem del projecte, perquè a Es-
querra veuen Barcelona sense
rumb. Què li donarien vostès?
Actitud. Crec que, en general, a la ciu-
tat hi ha la sensació que hi ha un des-
govern. Per tant, cal començar per
governar bé. I després d’aquesta ac-
titud, el que cal és ambició. Els canvis
que ens planteja l’actual govern de
comuns i PSC no són prou ambicio-
sos. A Barcelona fa falta una transfor-
mació urbanística ambiciosa, més
enllà de l’urbanisme tàctic de l’actual
govern. I millorar els equipaments i
la mobilitat a molts barris.

Creu que hi ha molta diferència
entre el seu projecte per a Barce-
lona i el dels comuns, i que la ciu-
tadania ho percep així?
Amb els comuns podríem estar d’a-

cord amb el diagnòstic, però no
amb els resultats, que no apareixen.
En els resultats, els comuns tenen
grans problemes. I crec que ja no
estem en el temps de les preguntes
ni de les idees de laboratori. És cert
que hi ha una missió principal a Bar-
celona que és protegir l’estil de vida
dels barcelonins i de les barceloni-
nes, però també ho és que cal im-
pulsar la ciutat. No tancar-la, aïllar-la...
I en això jo crec que els comuns no
se n’han sabut sortir.

A Esquerra el que ja no diuen tant
és que el seu projecte també in-
clou que Barcelona pugui ser en
un futur una capital d’Estat.
Nosaltres sempre hem dit que Bar-
celona és la capital de Catalunya,
que és una cosa que sembla que
provoca urticària als partits que ac-
tualment governen la ciutat. Però
no és una cosa discursiva. És a dir,
quan tu tens la concepció que Bar-
celona és la capital de Catalunya i
parles de mobilitat, per exemple,
això té un impacte en les polítiques
que planteges. Quin és el gran
repte de mobilitat que té Barcelona
ara mateix? Potser no és de portes
endins, sinó que potser necessitem
millorar la xarxa de Rodalies. Mol-
tes vegades es diu que Madrid és
un forat negre, però potser no ho
sabem i Barcelona també ho és.
Què té Barcelona per oferir com a
capital de Catalunya als altres?
Doncs, sense anar més lluny, ne-
gociar una millor xarxa de Roda-
lies, engegar des de l’AMB un
desenvolupament definitiu i acce-
lerat dels park&ride... Això és el
que ha d’oferir Barcelona. 

Ens referíem al fet que ara parlen
menys d’independentisme que
fa dos anys.
Nosaltres entenem que el fet que
som independentistes se’ns dona
per descomptat. I que les eleccions
de Barcelona van sobre Barcelona.
Cal anar molt amb compte, perquè
jo crec que la gent de Barcelona no
acceptarà que les eleccions muni-
cipals vagin d’una altra cosa. O que
s’utilitzi la ciutat com el bastió de no
sé què. Sí, evidentment, Barcelona
ha de ser la capital de Catalunya. I
sí, ens agradaria que la governés
una força independentista. Però
alerta: una força independentista

que també sigui barcelonina i que
tingui un projecte per a Barcelona.

Ho diu per Junts això?
[Riu] Parlo de qui té opcions de gua-
nyar a Barcelona. 

Junts no en té?
Avui té 5 regidors.

Avui no és el 2023.
Avui té 5 regidors, insisteixo.

Junts diu que vostès són la crossa
dels comuns i dels socialistes, tot i
que ara sembla que estan lluny
d’aprovar els nous pressupostos.
Nosaltres hem fet una cosa que fins
i tot hi ha gent que li ha costat d’en-
tendre. Després que ens barressin el
pas a l’alcaldia, ens hem arremangat
i hem treballat per la ciutat. I això, en
termes polítics clàssics, és difícil d’en-
tendre, perquè el que esperaria algú
és que féssim una oposició durís-
sima i que li compliquéssim la vida
al màxim al govern. Però vam en-
tendre que, enmig d’una pandèmia,
això no tocava. Hem posat la ciutat
per davant. Però ara...

... Les eleccions són més a prop i
toca començar a desmarcar-se’n.
No, perquè això ho podríem haver
fet des d’un inici. El que veiem és
que, després de dos anys i malgrat
la nostra generositat, el govern no
se n’ha sortit. Aquesta no és la Bar-
celona que vol Esquerra. I per això
ens n’hem de distanciar, perquè no
és el nostre model. I hi falta rumb.

Vostè també diu que on tampoc
hi ha rumb és a l’AMB. També és
culpa dels comuns i del PSC?
Més enllà de culpables o no culpa-
bles, jo crec que el gran problema
de l’AMB és que la ciutadania no sap
ben bé què fa aquesta institució per
a ella. Les competències que té li im-
pedeixen generar comunitat. A mi
m’agradaria que l’AMB s’encarre-
gués dels temes que generen co-
munitat: l’educació, la cultura... I que
fins i tot ens atrevíssim a plantejar
que l’elecció del seu president o pre-
sidenta es votés en unes eleccions.
Els nous temps necessiten una altra
mena d’institució metropolitana. 

El president Pere Aragonès ha dit
que està disposat a obrir aquest
debat per reforçar la governança
metropolitana. Veurem passos en-
davant i, en tot cas, el seu Govern
estarà disposat a tenir un contra-
pès polític metropolità més fort?
No crec ni que aquest terme passi
pel cap del president Aragonès. Pen-
sin que al govern de l’AMB també hi
ha Esquerra. Vull dir que això de con-
trapès polític no sé si s’adiu gaire al
moment actual. I dit això, jo crec que
actualment, si l’alcaldessa de Barce-
lona i, per tant, presidenta de l’AMB

vol exercir un lideratge metropolità,
ho pot fer. Crec que ha d’haver-hi un
lideratge més decisiu. En el tema de
l’ampliació o no de l’aeroport, per
exemple, l’AMB no s’ha posicionat.
És com si l’AMB fos un òrgan gestor
i no polític. I jo crec que hauria de ser
més polític, en el millor sentit del
terme, i ser un actor important a la
política catalana.

Creu que Ada Colau no exerceix o
no vol exercir aquest lideratge?
Jo crec que en el projecte del govern
actual de Barcelona hi ha una visió
de la ciutat tancada en si mateixa. I
una mica aïllada, com si això anés
només de Barcelona. Hi ha moltes
ciutats de l’àrea metropolitana que
ens donem l’esquena, i cal un esforç
per començar-nos a mirar i veure
quins projectes podem compartir,
més enllà de la idiosincràsia de cada
una. O col·laborem entre nosaltres o
difícilment els recursos que tenim
avui podran abastir tota la ciutada-
nia i podran donar l’impuls que cal a
les nostres ciutats. És una urgència, i
això ha d’estar a l’agenda de l’AMB.
Però no crec que actualment hi sigui.

El que encara hi ha a les ciutats de
l’àrea metropolitana és pocs regi-
dors independentistes. Què pot fer
l’independentisme per créixer més
en aquest territori?
Ser útil. Jo soc independentista, però
no soc processista. Això no va de
qüestions identitàries ni de demanar
actes de fe a la gent. Això va de si
canvies les seves condicions de vida
o no. L’independentisme pot fer un
salt en aquest territori si s’atreveix a
modernitzar les institucions i si re-
nova l’agenda de polítiques. És a dir,
si adapta la política a la societat del
segle XXI. Perquè si no, no som útils.
I ho hem de ser. Si som útils, creixe-
rem. A Barcelona, malauradament,
ens van impedir poder-ho demos-
trar. Perquè tot això al final es de-
mostra governant. 

Que el cinturó roig algun dia sigui
del groc de l’independentisme és
un somni inabastable?
Ho diré al revés: veig perfectament
abastable un cinturó groc. Perquè
penso que el PSC ja no reuneix els
grans consensos de país. I això li
acabarà passant factura.<

“Madrid és un forat negre, 
però potser Barcelona també”

[Sobre Miquel Puig 
i la seva tesi de 
limitar la immigració]

“No diria que 
cal expulsar-lo”
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4El Govern de la Generalitat ha
aprovat recentment el full de ruta
per al desplegament d’infraes-
tructures digitals a Catalunya fins
al 2030, l’anomenat Pla Estratègic
d’Infraestructures Digitals (PEID),
que defineix la xarxa necessària per
potenciar els serveis digitals actu-
als i futurs al conjunt del territori
des de dues perspectives: la cor-
porativa i la de país. 

El PEID s’emmarca en la prio-
rització del Govern, elevada al mà-
xim nivell amb la Vicepresidència de
Polítiques Digitals i Territori que li-
dera Jordi Puigneró, de les infraes-
tructures físiques i digitals com a
clau per fer de Catalunya una nació
digital amb una ciutadania apo-
derada, un territori connectat, una
administració cibersegura, una
economia digitalitzada i una mo-
bilitat col·lectiva i descarbonitzada.

Partint del convenciment que
la connectivitat és un dret social

i econòmic del segle XXI i l’ele-
ment fonamental sobre el qual es
construeix la societat digital amb
igualtat d’oportunitats, el PEID
situa les infraestructures digitals
com a eines bàsiques i estratègi-
ques per assolir la cohesió social
i territorial del país i garantir el des-
envolupament i la competitivi-
tat de la indústria i l’economia en
un mercat i un món cada cop
més global i digitalitzat.

En aquest sentit, les infraes-
tructures digitals considerades pel
PEID són: xarxes fixes i mòbils (ser-
veis de connectivitat); CPD i punts
d’intercanvi de tràfic de dades
(serveis de computació); IoT (ser-
veis smart); xarxa RESCAT (serveis
d’emergències) i xarxes TDT/FM
(serveis de difusió).

OBJECTIUS ESTRATÈGICS
El PEID s’alinea amb els objectius
marcats pel Govern i les adminis-
tracions i entitats locals en el Pac-
te Nacional per a la Societat Digital
(PNSD), però els amplia, els redefi-
neix i els actualitza d’acord amb les
necessitats actuals i els reptes futurs
del país. Tot plegat per establir

l’estratègia i les accions a executar
per assolir-los.

En aquest sentit, el PEID es
marca quatre objectius estratè-
gics. En primer lloc, dotar tot el país
de cobertura de xarxes de nova ge-
neració amb una bona qualitat
de servei. En segon lloc, promou-
re la competència efectiva en xar-
xes fixes i mòbils. En tercer lloc, ha-
bilitar infraestructures que per-
metin la implantació dels nous
serveis digitals. I, per últim, ampliar
la cobertura i les prestacions dels
serveis corporatius via ràdio.

Entre les actuacions proposades
per assolir aquests objectius des-
taca com a prioritària i clau la de
completar la xarxa troncal de fibra
òptica de titularitat pública, una in-
fraestructura que el PEID situa com
a eix vertebral sobre el qual des-

País digital, societat coh
» La Vicepresidència presenta el full de ruta per desplegar els serveis    
» S’invertiran 450 milions d’euros per millorar la connectivitat i afavor       

La connectivitat és un
dret social i econòmic

del segle XXI
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CN Un futur millor p
als discapacita

4La transformació digi
si es fa de manera inclus
com pretén el vicepresid
Jordi Puigneró,  també 
oferir a les persones a
discapacitat un accés 
llor al mercat laboral i u
oportunitats més grans d
compliment. Així ho ind
un estudi conjunt de la F
dació Randstad i la UOC
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4Vuit dones procedents dels àmbits empresarial,
professional i acadèmic, una iniciativa empresarial
i una iniciativa social han estat recentment guar-
donades d’entre un total de 80 candidatures que op-
taven als Premis DonaTIC 2021. Aquests guardons,
impulsats pel departament de la Vicepresidència,
Polítiques Digitals i Territori, s’inscriuen dins el Pla
DonaTIC, que té com a objectiu prioritari incrementar
la presència femenina al sector tecnològic.

Més concretament, el Pla DonaTIC consta de 4
eixos d’actuació. En primer lloc, fer les TIC atracti-
ves per al talent femení del futur. En segon lloc, vi-
sibilitzar la dona tecnològica i els continguts creats
per dones. En tercer lloc, formar i capacitar digi-
talment tothom. I, per últim, promoure una parti-
cipació plena i efectiva de les dones TIC en la pre-
sa de decisions i l’emprenedoria.

El vicepresident i conseller de Polítiques Di-
gitals, Jordi Puigneró, va presidir l’acte de lliura-
ment dels premis celebrat a mitjans d’octubre co-
incidint amb el Dia d’Ada Lovelace, en què s’ho-
menatja la primera programadora de la història.
Puigneró va destacar “la voluntat del Govern de
visibilitzar i fer créixer el talent tecnològic feme-
ní que hi ha a Catalunya des del Pla DonaTIC“. La
directora general de Societat Digital, Joana Bar-
bany, per la seva banda, va fer la cloenda de la gala.

Des de l’any 2015, els Premis DonaTIC han re-
but un total de 541 candidatures. En compara-
ció amb anys anteriors, en l’edició d’enguany ha
destacat l’augment de candidatures en la cate-
goria revelació, fet que demostra que les noies
cada vegada estan més preparades per compe-
tir al sector digital.

LES PREMIADES, CASOS PRÀCTICS
En la categoria d’emprenedora, la guardonada pels
Premis DonaTIC 2021 ha estat Cristina Corchero
García, doctora en Estadística i Investigació Ope-
rativa, fundadora de l’empresa Bamboo Energy i
líder d’un grup de recerca en l’aplicació de la in-
tel·ligència artificial i els mètodes d’optimització
a l’àmbit de l’energia.

Pel que fa a la categoria d’empresària, la pre-
miada ha estat María Jesús Salido Rojo, enginyera
en Sistemes de la Informació i fundadora i CEO de
SocialDiabetes, una start-up de l’àmbit de Digital
Health nascuda a Barcelona i que comercialitza una

plataforma digital de reconeixement internacional
per la gestió de la diabetis.

A nivell professional s’ha guardonat Anna
Benavent Navarro, enginyera superior de Tele-
comunicacions i CIO a l’Hospital Parc Taulí de Sa-
badell, des d’on ha desenvolupat un projecte per
transformar i millorar el sistema de salut utilit-
zant les TIC.

Com a acadèmica, la premiada ha estat Alicia
Fornés Bisquerra, doctora en Informàtica i que ha
liderat nombrosos projectes nacionals i interna-
cionals de recerca, amb l’objectiu de millorar el re-
coneixement automàtic de manuscrits textuals i
gràfics, contribuint a la preservació i difusió del pa-
trimoni històric i cultural.

Per altra banda, la divulgadora premiada en-
guany ha estat Maria José Lodeiros Zubiria, lli-
cenciada en Matemàtiques i amb una trajectòria
de més de 20 anys treballant en el món de les TIC. 

Menys experiència però un futur igualment pro-
metedor té la premiada en la categoria revelació:
Isabel García Baños, graduada en Enginyeria Elec-
trònica Industrial i Automàtica i màster europeu
en Enginyeria de Sistemes Informàtics Incrustats,
CEO i cofundadora d’Eways, una start-up dedica-
da a reduir les deixalles electròniques produïdes
als països del nord, i actualment CEO i cofundadora
de Bleta, una altra start-up que pretén eliminar la
bretxa digital a la tercera edat i apropar les noves
tecnologies a la gent gran.

Els Premis DonaTIC 2021 també han guardo-
nat dues estudiants (Marta Bertran Ferrer, uni-
versitària, i Sara Puig Cabruja, d’FP) i dues ini-
ciatives referents: CoE Women on Fairness, d’Everis
Spain, per reduir els biaixos de gènere que per-
petuen els algoritmes, i la tasca d’Enginy-era, una
entitat social que té com a objectiu fer arribar les
TIC a la infància i al jovent vulnerable.<

Més dones al sector tecnològic,
més innovació social

   hesionada
          s digitals futurs de Catalunya

         rir la cohesió social i territorial 

plegar noves tecnologies i serveis
digitals per a la gestió intel·ligent del
territori. En aquest sentit, el pla ra-
tifica el compromís adquirit en el
marc del PNSD de disposar d’un
punt de presència a tots els muni-

cipis de Catalunya i a les zones d’ac-
tivitat econòmica.

També preveu desplegar una
xarxa d’accés a partir de la in-
fraestructura troncal existent per
dotar de connectivitat els punts de

servei de la Generalitat i possibili-
tar així el desplegament de noves
tecnologies com la 5G, la Internet
de les Coses (IoT) o la computació,
i dels serveis intel·ligents que
aquestes possibiliten, com ara la
sensorització i el cotxe autònom i
connectat, entre altres.

El PEID estima en més de 450
milions d’euros la inversió neces-
sària per executar les accions que
proposa per fer de Catalunya un
país cohesionat amb infraestruc-
tures digitals competitives. El fi-
nançament d’aquestes actuacions
previstes s’articularà mitjançant el
pressupost ordinari de la Genera-
litat de Catalunya i els de les qua-
tre Diputacions, els fons europeus
NextGenerationEU i ReactEU, la
contractació corporativa i la col·la-
boració publicoprivada.<

Els fons europeus
NextGenerationEU

ajudaran a finançar-ho

Puigneró: “Volem visibilitzar
i fer créixer el talent tecnològic
femení que hi ha a Catalunya”
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CONVIVÈNCIA4La multina-
cional Getir, especialitzada en
venda a domicili a través de ri-
ders, ha fet marxa enrere en el
seu pla d’obrir un supermercat
fantasma al número 54 del pas-
satge de Xile. Tal com ha anun-
ciat en un comunicat, final-
ment el local serà un centre de
formació per als treballadors de
l’empresa. 

El veïnat del barri de Sant
Ramon, que fa setmanes que
està mobilitzat en contra de l’o-
bertura del supermercat fantas-
ma, veu amb bons ulls el canvi de
rumb de Getir. Tot i axò, no
pensa abaixar la guàrdia fins a te-
nir més garanties que l’empresa
no obrirà aquest negoci al pas-
satge, segons diuen des de l’As-
sociació de Veïns de Sant Ra-
mon. “Volem que ens donin una
còpia de la llicència d’activitats
que demanaran al Districte”,
explica el president de l’entitat
veïnal, Andrés Quílez, que tam-

bé assegura que no suspendran
la manifestació que han convo-
cat els veïns per avui 26 d’octu-
bre. “Estem disposats a aturar la
pressió veïnal un cop tinguem el
compromís de l’empresa per es-
crit”, assegura Quílez. 

D’altra banda, el president
de l’entitat veïnal també recor-

da que la ubicació del super-
mercat fantasma no era l’en-
certada perquè el passatge de
Xile és una via “quasi sense
trànsit”, ja que està pacificada,
i on hi ha dues escoles bressol i
“col·legis als voltants”. “Des de
la mateixa empresa ens ho han
reconegut”, sosté Quílez.

Fa setmanes que el veïnat està mobilitzat. Foto: Twitter (@juntsxcatlcorts)

Aturat el supermercat
fantasma del passatge de Xile
» Getir anuncia que el local serà un centre de formació interna

» El veïnat vol que l’empresa manifesti el canvi de decisió per escrit

L’espai de drogodependents
segueix sense data pel trasllat   
EQUIPAMENTS4Diverses pre-
ocupacions veïnals entorn de l’al-
berg per a persones amb proble-
mes de drogodependència, situ-
at al número 151 del carrer de Nu-
mància, on també hi ha el col·legi
Santa Teresa de Lisieux i les es-
coles públiques Ítaca i Anglesola,
van ser el centre d’una reunió del
passat 19 d’octubre entre el Dis-
tricte i els veïns i comerciants afec-
tats pels problemes de convivèn-
cia que, com han alertat fonts ve-
ïnals, han provocat des de fa set-
manes usuaris de l’alberg. 

Des del Districte, expliquen
que el reforç d’agents de  la Gu-
àrdia Urbana i d’efectius de neteja
a la zona, que va començar a
principis d’octubre per intentar
garantir una millor convivència,

continuarà sense, de moment,
data de finalització. Tot i això,
fonts veïnals insisteixen que al-
guns dels problemes denun-
ciats –consum de drogues a l’ex-
terior i baralles– segueixen. 

Pel que fa a la ubicació de l’al-
berg, fonts veïnals indiquen que
el fet que el concurs per gestionar
la seva activitat estigui en marxa,
podria implicar que “algú se l’em-
porti a un altre lloc”. I en refe-
rència als serveis que ofereix ara
l’alberg, des del Districte afir-
men que hi ha dispensació d’al-
cohol i consum de substàncies su-
pervisat. “Es donen les quantitats
i pautes que el metge determina,
segons el nivell de consum de la
persona”, recalquen. “També se’ls
hi dona estris estèrils”, diuen.

MOBILITAT4El Camp Nou va te-
nir una cita important el passat
24 d’octubre: el primer clàssic
amb públic des de  l’esclat de la
pandèmia. Un esdeveniment
que, tal com asseguren des de
l’Associació de Veïns del Camp
Nou, va comportar, com altres
partits, molèsties al veïnat.  

“Travessera de les Corts va
estar col·lapsada. Al carrer de
Felipe de Paz va haver-hi pro-
blemes de sorolls i multituds
que impedien que ningú passés.

I al d’Arizala el mateix”, asse-
gura la presidenta de l’entitat
veïnal, Anna Ramon, qui alho-
ra recorda que es va produir una
baralla entre aficionats del Bar-
ça i del Real Madrid al carrer de
Benavent. “Això no és normal”,
afegeix Ramon.

CARRERS PACIFICATS
A més de conviure, segons diu
la presidenta de l’entitat ve-
ïnal, amb motocicletes aparca-
des a les voreres dels voltants

del Camp Nou, durant els par-
tits el veïnat també es troba
amb dificultats per circular en
passar per vies pacificades, com
l’avinguda de Joan XXIII, que
ara només té un carril per a cada
direcció. “Si hem d’entrar i sor-
tir de casa, no podem fer-ho?”,
es pregunta Ramon, qui pa-
ral·lelament afirma que una so-
lució als problemes de mobili-
tat seria que els dies de partit
només accedissin al barri amb
vehicle privat els veïns. 

L’espai està a prop de tres escoles. Foto cedida

Una font de problemes veïnals

L’entrada del Camp Nou, abans del partit. Foto: Twitter (@albert_roge)

Música | Cicle de jazz a Can Deu
El Centre Cívic  Can Deu acollirà entre el pròxim 28 d’octubre i el 16 de

desembre un cicle de jazz d’un total de sis concerts d’artistes, grups i duos
com  Zazu,  Big Dani Pérez & Albert Bello Quintet o The Cavaliere.    
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4Sabeu quins són els vostres
drets laborals? Voleu conèixer
com defensar-los? Ara, el distric-
te de les Corts disposa d'un nou
Punt de Defensa de Drets Labo-
rals, una iniciativa de Barcelona
Activa. El servei, ubicat a les Cris-
talleries Planell (carrer Doctor
Ibáñez, 38) atén presencialment
els dilluns de 9.30 a 13.30 h, de
forma quinzenal i amb cita prèvia.
Per demanar-la, cal entrar al web
barcelonactiva.cat/dretslaborals
o trucar al 900 533 175. 

QUÈ SÓN ELS PDDL?
Els Punts de Defensa de Drets
Laborals són un servei municipal
gratuït d’assessorament jurídic
personalitzat sobre consultes
d’àmbit laboral, tant per a per-
sones treballadores i aturades,
com per a autònomes i empre-
sàries. Conèixer quins són els
drets laborals de la ciutadania,
assessorar-se sobre el marc legal
que empara a les persones tre-
balladores, conèixer eines per a
poder defensar els drets o, com
a contractant, saber que s'ha
d'oferir a les persones contra-
ctades en matèria laboral, són al-
guns dels dubtes que es poden
resoldre a través d'aquest servei. 

La iniciativa, impulsada per
Barcelona Activa i els Districtes
de Ciutat Vella, Nou Barris i
Sants-Montjuïc en el marc dels
Plans de Desenvolupament Eco-
nòmic també compta amb la
col·laboració d'organitzacions
sindicals i entitats del territori. En
els seus inicis, només hi havia
tres punts a tota la ciutat, al
districte de Sants-Montjuïc, a
Ciutat Vella i a Nou Barris, però
arran de la pandèmia es va pas-
sar a atendre virtualment al ve-
ïnat de tota la ciutat. L'any 2020,
gairebé 3.000 persones van ser
ateses per aquest servei. Ara, a
poc a poc, s'està implementant
presencialment aquest servei a
tots els districtes, entre ells, a les
Corts. Així doncs, el nou Punt de
Defensa de Drets Laborals de les
Cristalleries Planell s’adreça a
qualsevol persona que tingui
una consulta laboral, indepen-
dentment de la seva situació
professional. 

D'aquesta manera, els veïns
i veïnes del districte tindran un
punt d’atenció proper on poder
adreçar-se si volen ser ateses
de manera presencial per part
d’un advocat o advocada labo-
ralista. A més, aquesta iniciativa
també ofereix atenció telefòni-
ca. Al web de Barcelona Activa es
pot trobar un calendari amb
franges horàries on inscriure's i
a partir d'aquí, advocats labo-

ralistes trucaran a la persona
interessada per conèixer el seu
cas i assessorar-la.

ATENCIÓ PERSONAL
A banda dels temes relacionats
estrictament amb els drets la-
borals, els Punts de Defensa te-
nen especialistes en qüestions
de discriminació, assetjament
per raó de sexe a la feina i en

l’àmbit de cures (persones que
treballen en l’àmbit de la llar o
en entorns professionals en
aquest sector), a més a més de
poder atendre en anglès si al-
guna persona ho necessita. Fi-
nalment, destacar també que
des dels Punts de Defensa s’im-
parteixen sessions grupals de di-
ferents temes d’interès a entitats
o serveis. 

BARCELONA ACTIVA
L'agència de desenvolupament
econòmic de Barcelona, Barce-
lona Activa, en la seva estratègia
d’aproximació a la ciutadania,
ofereix alguns dels seus serveis
a un equipament emblemàtic al

cor de les Corts, l’edifici de les
Cristalleries Planell. Allà es troba,
entre d'altres, un servei d’infor-
mació ́ i orientació cap a l’ocu-
pació en matèria de recerca de
feina, per fer front a l’increment
de la demanda i la diversitat de
perfils afectats per la crisi eco-
nòmica, d’una manera àgil i di-
nàmica i en coordinació́ amb
altres programes i serveis ja
existents. 

El servei atendrà ̀ el malestar
psicològic que presentin les per-
sones, dotant-los d’eines, suport
i seguiment per a la gestió́ emo-
cional. “Fem Feina, Fem Futur” és
el nom del servei que es carac-
teritzarà ̀ per ser multicanal, de
proximitat vinculat al territori i
proactiu. Les persones interes-
sades poden contactar a través
dels següents telèfons, que tam-
bé́ incorporen atenció ́ a traveś de
Whatsapp: menors de 30 anys al
telèfon 603 805 131 i per a per-
sones a partir de 30 anys al 608
573 263. Finalment, el programa
Passarel·les cap a l’Ocupació i la
Inclusió està emmarcat en el
Programa Operatiu d’Ocupació,
Formació i Educació (POEFE) del
Fons Social Europeu, inclou iti-
neraris integrals d’inserció so-
ciolaboral amb l’objectiu que
les persones en situació de vul-
nerabilitat millorin el seu nivell
d’ocupabilitat i aconsegueixin
la inserció laboral. Més informa-
ció a www.barcelonactiva.cat.

CONTINGUT ELABORAT AMB LA COL·LABORACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA

El Punt de Defensa dels Drets Laborals està situat a les Cristalleries Planell. Fotos: Districte

4L'antiga fàbrica de vidre de les
Cristalleries Planell acull actual-
ment la Delegació de Sants-
Montjuïc i les Corts del Centre
per la Normalització Lingüística
de Barcelona, el Centre de For-
mació per a Persones Adultes
(CFPA) i Barcelona Activa. 

Des de l’any 2017, l'edifici,
que té un alt valor patrimonial,
està remodelat i convertit en un
equipament públic singular d'al-

ta eficiència energètica i se cen-
tra a oferir diverses opcions for-
matives al veïnat de les Corts. 

Així, presenta una oferta va-
riada de recursos i cursos per a
desenvolupar les competències
i coneixements i poder ampliar
les oportunitats de millora del
futur professional i personal.
D’altra banda, les Cristalleries
Planell acullen també l'Espai
d'Entitats del districte.

Punt de formació local

En defensa dels drets laborals
» Barcelona Activa obre un Punt de Defensa de Drets Laborals a les Cristalleries Planell
» El servei municipal d'assessorament jurídic és quinzenal i funciona els dilluns al matí
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Barris al dia
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L’Ajuntament ajuda els hotels
a fomentar el consum local

ACN4L’Ajuntament dotarà el
Gremi d’Hotels de la ciutat amb
150.000 euros amb l’objectiu
de fomentar el consum local i
impulsar la reactivació i l’ocu-
pació als hotels de la ciutat, en-
cara molt colpejats pels efectes
de la pandèmia. Els diners ser-
viran per a les tres campanyes fe-
tes per l’entitat ‘Les terrasses es-
tan obertes’, per donar a conèi-
xer aquests espais; ‘Anem Junts
al teatre’, que posa a l’abast dels
espectadors descomptes espe-
cials i ‘Gastronomia en hotels’.
Segons el president del Gremi
d’Hotels, Jordi Clos, aquests es-
pais “comparteixen vincles his-

tòrics amb la ciutat i moltes ve-
gades són totalment desconeguts
pels seus veïns”.

El primer tinent d’alcalde,
Jaume Collboni, recorda com la
xarxa hotelera “es va bolcar des
del primer minut en la resposta
als estralls de la pandèmia, ac-
tuant com a veritables equipa-
ments de ciutat”.“Els darrers
mesos hem vist també com
molts barcelonins i barcelonines
s’apropaven a aquests establi-
ments per descobrir la seva ofer-
ta de lleure i gastronomia, que
volem potenciar perquè formin
part de la vida quotidiana de la
ciutat”, afegeix.

IMPOSTOS4El Gremi de Res-
tauració ha demanat a tots els
grups municipals de l’Ajunta-
ment que es prorrogui la re-
ducció del 75% de la taxa de ter-
rasses del 2022, una mesura
que es va acordar a l’inici de la
pandèmia per ajudar el sector a
superar la crisi de la covid-19. 

Segons el Gremi, mantenir
la mesura és “completament
necessari, atesa la fragilitat em-
presarial del sector”. El seu di-
rector, Roger Pallarols, consi-
dera que la fi de les restriccions
és “una bona notícia per tot el

que comporta”, però alerta que
la crisi “no es pot donar per su-
perada”. “Els restauradors hem
arribat fins aquí a base d'en-
deutament, una motxilla que

pesa molt, i aquest 2022 serà
l’any de començar a tornar
aquest deute”, assenyala. Caldrà
veure si el govern municipal ac-
cepta la petició, ja que la regi-
dora Montserrat Ballarín ha
reconegut que no es contempla
cap bonificació tot i que deixa
clar que estan oberts a negociar.

“Ara farem una rebaixa, però la
volem pactar”, ha afirmat sen-
se donar més detalls.

Per altra banda, el Gremi
continua defensant que el preu
actual de la taxa de terrasses a
Barcelona és “desproporcionat”
en comparació amb altres ciu-
tats com per exemple Madrid.

La taxa de les terrasses ha baixat de preu. Foto: Carola López/ACN

Demanen que la reducció de 
la taxa de terrasses segueixi

Els hotels encara pateixen la crisi. Foto: Marta Casado Pla/ACN

Robatoris | Pimec vol “mà ferma” contra la inseguretat 
Pimec Comerç ha demanat “mà ferma” a les administracions per aturar els robatoris als

comerços de la ciutat i ha manat la pressa al Govern i a l’Ajuntament per “millorar la
seguretat”.  L’entitat també demana canvis legals per perseguir els lladres reincidents. 

El Gremi de Restauració
ho veu necessari per la
“fragilitat” que encara
hi ha a la restauració
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Les expectatives poden des-
trossar carreres esportives i el
més greu, persones. Quan, amb
17 anys i després de guanyar Ro-
land Garros júnior, molta gent
va començar a parlar del seu fu-
tur gloriós, Paula Badosa (Nova
York, 1997) no disposava ni de
l'experiència ni les eines neces-
sàries per gestionar la pressió ni
els castells a l'aire. 

"Es van crear expectatives
irreals sobre mi, i em vaig tren-
car", reconeixia la tenista del
Reial Club de Tenis Barcelona
a mitjans de novembre de 2019
a Sergio Heredia, en la seva sec-
ció Volta i volta, de La Vangu-
ardia. Havia patit depressió i
ansietat, i es va veure obligada
a desaparèixer de les competi-
cions. Necessitava trobar-se i
ajuda, i va trucar Xavier Budó

perquè l'entrenés i guiés. Junts
van veure la llum.

"Per sort queda molt poc
d'aquella Paula. Només la ma-
teixa il·lusió de guanyar un
Grand Slam. Era una nena que
estava començant i no sabia
com funcionava tot plegat", re-
coneixia Badosa fa uns dies a
Alejandro Ciriza a El País. "He
passat per molts moments com-
plicats, però mai he perdut el
meu esperit de lluita", afegia. La
seva perspectiva del món és
molt diferent i no té por als can-
vis. Després de Budó la va en-
trenar Javier Martí i ara ho fa
Jorge García.

DESCONNECTAR I GAUDIR 
Fins fa poc, reconeix, pensava
que per ser professional ne-
cessitava pensar les 24 hores en
tenis. Badosa ja ha après a des-
connectar i gaudir més compe-
tint i els moments límit. Ho va
demostrar a Indian Wells el
passat 17 d'octubre guanyant el

títol després de superar un 4-5
i 30-0 en contra davant Victo-
ria Azarenka, exnúmero u i una
de les seves referents. Era el seu
primer Màsters 1000 i el primer
gran discurs en públic. Sem-

blava que portés tota la vida
fent-ho. Aquesta temporada
també ha arribat a les semifi-
nals de Madrid, ha guanyat a
Belgrad i un cop de calor la va
obligar a abandonar, en cadira

de rodes, els quarts de finals
dels Jocs Olímpics de Tòkio. 

Badosa s'ha assegurat aca-
bar el curs com a vuitena millor
jugadora del món i, com a tal,
disputarà, entre el 10 i el 17 de
novembre, les WTA Finals a
Guadalajara (Mèxic). Per tenir
més descans ha renunciat, igu-
al que Garbiñe Muguruza, a
disputar la Billie Jean King
Cup, l'antiga Copa Federació,
que es juga de l'1 al 6. El seu és
el triomf de ser conscient que
no només és important esfor-
çar-se i donar-ho tot, sinó saber
on ets i com et sents. No tot està
sota el teu control. 

"Ja generava expectatives
de jove, però aleshores no es-
tava preparada mentalment ni
física. Ara no em passarà. Òb-
viament perdré partits i pas-
saré per mals moments, però
sabré gestionar-ho", li expli-
cava la tenista catalana, el pas-
sat 25 d'octubre, a Sergio He-
redia a La Vanguardia. 

Badosa ha guanyat a Indian Wells. Foto: J.Wickerham/BNP Paribas Open)

Paula Badosa, saber on i qui ets 
» La tenista del Reial Club de Tenis Barcelona jugarà les WTA Finals, cita de les millors jugadores de l’any

» "He passat per molts moments complicats, però mai he perdut el meu esperit de lluita", confessa 

Bàsquet | El Joventut Les Corts rep el CB La Salle Reus 
L’equip cortsenc no va disputar la cinquena jornada de Copa Catalunya perquè al seu grup, el 2, només
hi ha nou equips i sempre n’ha de descansar un. El Joventut Les Corts tornarà a competir el pròxim 7

de novembre a casa, quan el visitarà el CB La Salle Reus, contra qui buscarà el seu primer triomf. 

Toni Delgado
PEDRALBES
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Víctor Català. Caterina Albert. Obligada
a camuflar-se sota un pseudònim mas-
culí per evitar els escàndols, els judicis i
els prejudicis, Català va ser una autora re-
volucionària. Carme Portaceli s’estrena
com a directora del TNC amb una apro-
ximació a l’enigmàtica autora empor-
danesa a través dels seus contes i escrits.

Al Teatre Nacional de Catalunya (TNC).

Teatre

La Víctor C.
Anna Maria Ricart a partir de Víctor Català

Un secreto al que gritar és el segon àlbum
de Nil Moliner, que s’acaba de publicar.
El cantant de Sant Feliu de Llobregat pre-
senta en aquest nou treball discogràfic
un total d’onze cançons, entre les quals
hi ha dues col·laboracions: Me quedo,
amb Ana Mena, i Se me va, amb Danny
Romero. També hi ha inclòs una cançó
en català, Som ocells.

Música

La crònica francesa és la nova pel·lícula
de Wes Anderson, ambientada en la re-
dacció d’un diari estatunidenc a una ciu-
tat francesa fictícia durant el segle XX, i
presenta tres històries connectades en-
tre elles. Es tracta d’una carta d’amor al
món del periodisme. El film es va pre-
sentar al Festival de Cannes 2021 i va ser
aclamat per la crítica.

Pelis i sèries

La crònica francesa
Wes Anderson

Un secreto al que gritar
Nil Moliner

Jazztrònica
El Jazztrònica Fest & Market és un nou festival de música

que combina jazz i electrònica i que ofereix propostes per
a un diumenge al mes entre octubre i desembre. Es fa al

jardí del Teatre Nacional de Catalunya (TNC), a Barcelona, i
pretén, d’una banda, descobrir nous artistes locals i, de l’al-

tra, acostar al públic artistes internacionals de renom. De
fet, el festival ja va començar el passat 10 d’octubre, amb
un primer diumenge ple de música, però encara en que-
den dos més: el dia 7 de novembre, amb Gilles Peterson i
Mc General Rubbish, i el 5 de desembre, amb Roy Ayers. 

Vicky Luengo (Palma, 1990) va passar gran part
de la seva infantesa i l’adolescència al barri de la
Sagrada Família de Barcelona. Va ser aquí on va

descobrir el seu amor pel teatre, primer com a
afició, apuntada a una extraescolar, i després

com a professió. El seu primer gran treball com
a actriu va ser a l’obra Una història catalana al

TNC, l’any 2013. Després de papers secundaris a
moltes sèries de televisió catalanes i espanyo-
les, l’any 2020 va arribar el seu moment. El pa-
per protagonista a la minisèrie Antidisturbios,

estrenada fa un any a Movistar+, li ha valgut un
Premi Ondas a la millor intèrpret femenina en
ficció. “Estic contentíssima i molt emocionada.

Quina bogeria. Gràcies”, deia l’actriu en assa-
bentar-se que havia estat guardonada. Aquest

moment de felicitat coincideix amb l’estrena de
la nova pel·lícula que protagonitza: El sustituto.

V I C K Y  L U E N G OQUI ÉS?
ÉS FAMOSA PER...

A LES XARXES...

Ser una actriu de moda
Està en boca de tothom per la sèrie ‘Antidisturbios’

Famosos

Guanyar un Premi Ondas
A millor intèrpret femenina en ficció per la mateixa sèrie

Hi ha consens: se’l mereix
La gent la felicita i té ganes de veure la seva nova pel·lícula

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

El David, o Deibid Weirdo, com li agrada
que li diguin, és un preadolescent que veu
el món des d’una perspectiva molt dife-
rent de la de la seva família i no està pas-
sant pel seu millor moment: els seus pa-
res s’acaben de separar, el seu germà gran
ha deixat de parlar-li i no sap per què i, a
sobre, s’ha enamorat per primera vegada
d’una noia de la qual no en sap ni el nom.

Llibres

Baixaré de la lluna en tirolina
Santi Balmes

|Riders Republic
El més nou d’Ubisoft, Riders Republic, és un videojoc d’esports 

extrems i adrenalina, disponible per a PC, PS4 i 5, Xbox i Stadia.
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

ANALITZA

Valora si estàs gastant diners en coses que en realitat 
no et semblen importants i si pots prescindir d’alguna despesa

PROPOSA’T

VALORA

PREESTALVIA

E S T I L S  D E  V I D A

i ECONOMIA

El 31 d’octubre és el Dia Mundial de l’Estalvi des de l’any
1924. Si vols –o, més aviat, necessites– arribar al final d’a-
quest mes havent estalviat uns quants calés, aquí trobaràs

alguns consells per aconseguir-ho.
La millor manera de començar a estalviar és analitzar les te-

ves despeses: quants diners gastes i en què els gastes? Revisar
això t’ajudarà a entendre a on van a parar els teus estalvis nor-
malment. Un cop hagis fet aquesta primera anàlisi, hauràs de
valorar si estàs destinant diners a coses que en realitat no consi-
deres importants i si pots prescindir d’alguna d’aquestes despe-
ses. El següent pas que has de seguir és marcar-te objectius
d’estalvi: estableix la xifra que vols aconseguir estalviar i la data
en què vols arribar a aquesta meta. 

D’altra banda, els experts recomanen posar en pràctica el
“preestalvi”. Preestalviar significa reservar una quantitat de di-
ners (la quantitat que vulguis estalviar cada mes) en el moment
de cobrar. Si tens la sort que t’ho pots permetre i aconsegueixes
acabar el mes sense haver de tocar aquella part dels diners,
hauràs fet realitat el teu objectiu d’estalviar. 

Consells per estalviar diners

Comença fent una anàlisi de les teves despeses mensuals: 
revisa quants diners gastes i a què els destines

Les claus

El següent pas és marcar-te objectius: estableix la xifra 
que vols estalviar i la data en què vols arribar a aquesta meta

Es recomana posar en pràctica el “preestalvi”: 
reserva els diners que vols estalviar en el moment de cobrar
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